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Notulen van 
de vergadering gehouden op vrijdag 26 januari 1962 in de 
Trêveszaal, aangevangen 's morgens om half elf en t s middags 

voortgezet 

Aanwezig: De minister-president De Quayen de ministers 
Van Aartsen, Beerman, Cals (punten 5, 10, 16 en 
22 a-g), Klompé, Korthals, Luns, Marijnen, De Pous, 
Toxopeus, Visser, Veldkamp (punten 5, 10, 16 en 
22 a-g) en Zijlstra 

Voorts zijn aanwezig de staatssecretarissen Van 
Houten (punten 2a-f, ]-5), De Jong (punt 5)~ Rool
vink (punten 22b en f) en Scholten (punt 16) 

Secretaris: J.Middelburg 

~ Notulen van de vergadering van 12 januari 1962 

a. Opmerking n.a.v. punt 2a : Hulp bij ramp in Peru 

Staatssecretaris Van Houten deelt mede, dat in 
overleg met Financiën is besloten een bedrag van f.25.000 
beschikbaar -te stellen. In het rampgeb:.ed bestaat geen gebrek 
aan voedsel of medicijnen; men zal alleen hulp bij de weder
opbouw kunnen verlenen. 

1 b. Opmerking n.a.v. punt 
t !k~ r~~ ~~~~ #~tU "~ ~~ 
~ : Wi,4sigiRg wer±ftgooider..besláit veor 

• ~ J w1nkels, (versoe:%ing 
A- ~ r;wI~ _ a.J14-·~~A.4L-\..oie-~; '1 

ontslagprocedure 

Minister De Pous deelt mede, dat was afgesproken, 
dat dit ontwerp-besluit in zijn aanwezigheid in de raad zou 
worden behandeld; hij had gaarne, dat dit nog in de raad 
terug kwam~ De minister-president stelt voor, dat dit ook nog 
aan minister Veldkamp gezegd zal worden. 

Minister Zijlstra zal, als men op dit punt terug
komt, ook nog gaarne spreken over de ontslagprocedure, waar 
men in de REA-vergadering 's morgens niet uitgekomen is. 

2. _Bui...;;,;;;;;;;;' _t...;;.e=nl=an=d~s.-..;;;b...;;e.;;:l;..;;;e.;;:i~d 

~ Plan inzake Europese politieke top 

Minister Luns deelt mede, dat de kwestie van de 
Europese politieke samenwerking in een acuut stadium is gekomen 
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naar aanleiding van een nieuw Frans plan. Hij heeft de vorige 
dag van de Italiaanse ambassadeur/ëen nota ontvangen m~t ä~ 
Italiaans-e reactie hierop.- TIi t jongste plan, dat door 
president TIe Gaulle zelf is gecorrigeerd is niet alleen door 
de Benelux-landen, maar ook door de twee andere EEG-partners 
afgewezen. Aan Franse zijde was men ontstemd, dat een Neder
lands blad hiervan op de hoogte was gekomen. In het nieuwe 
ontwerp-TIe Gaulle, dat verder gaat dan het communiqué, dat 
indertijd in het gesprek tussen Adenauer en De Gaulle was 
ontworpen, ontbreekt de verwijzing naar de NAVO, terwijl ook 
is teruggenomen, dat e-en land, dat lid wordt van de EEG, auto
matisch lid van de politieke structuur zal zijn; hiertoe zou 
nu met algemene stemmen besloten moeten worden. Onzerzijds is 
aan België als tactiek genoemd, dat een minimalistische opzet 
zal worden aanvaard, waarbij verder kan worden gegaan als 
Engeland erbij komt. Uit het antwoord blijkt, dat de Belgische 
minister Spaak niet bereid is een Europees statuut te tekenen, 
indien ~ngeland niet erbij betrokken is. Een dezer dagen is 
het verzoek te verwachten om deel te nemen aan een bijeenkomst 
van de zes ministers van buitenlandse zaken; spreker is voor
nemens niet daaraan deel te nemen, voordat minister Spaak uit 
New-York terug is. 

2 b. Verhouding tussen communistische landen 

Minister Luns deelt mede, dat de Albanese pers felle 
artikelen tegen de Russische minister-president Chroesjtsjov 
bevat. 

2 c. Mutaties buitenlandse dienst 

Minister Luns wil de volgende benoemingen voordragen: 

1 0 • Jhr.D.van den Brandeler tot ambassadeur in Damascus (Syrië) 

20 • Mr.dr.M.M.L.Savelberg tot ambassadeur in Bern 
De raad verklaart zich hiermede akkoord. 

2 d. Verhouding tussen EEG en nationale parlementen; tweede ver
snelling EEG 

Minister Luna en minister De Pous zijn voor~eme~~ 
de volgende bijeenkomst van de EEG-raad (op 5 februarl) blJ 
te wonen, waar o.a. zal worden gesproken over de ~w~ede ve~
snelling van de ui tvoering van het EEG-verdrag. Minlster. Zpl
stra meende dat de eerste versnelling opgeschort was. MinlS
ter De Pous'antwoordt, dat op 12 mei 1960 een beslissing over 
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de eerste versnelling is genomen, waarbij een extra-verlaging 
van de tarieven voor industrieprodukten en ook een (tot 540 
beperkte) verlaging voor de landbouwprodukten is overeenge
komen. Deze overeenkomst moest door de Duitse bondsdag worden 
goedgekeurd, die echter de extra-verlaging met 5% van de land
bouwprodukten heeft afgewezen. De Duitse regering is nu voor
nemens in de bondsdag erop terug te komen om deze te bewegen 
de aangeduide overeenkomst volledig te aanvaarden. · Thans is 
een tweede versnelling aan de orde, die men wil toepassen als 
de conjunctuur gunstig blijft. De tarieven voor het handels
verkeer tussen de EEG-landen zullen daarmede tot precies 50% 
zijn verlaagd. Ook ditmaal is de vraag of de landbouwprodukt€'n 
erbij betrokken zullen worden. Er buiten vallen de zgn. markt
ordeningsprodukten (granen, varkensvlees, eieren, groenten en 
f rui t) waaromtrent bij de overgang naar de tweede etappe af
zonderlijke reg elingen zijn getroffen, terwijl voor aÛivel 
een beginsel afs pr aak is gemaakt. Voor deze tweede versnelling 
zi e t s prek er thans twee vragen, nl. of de raad accepteert, dat 
de Dui t se bondsdag een deel van de eerste versnelling heeft 
afgewezen en v oo rts of de niet - marktordeningsprodukten in de 
landbouwsec t or ook de twee de versnelling moeten meemaken •. 

Mini ster Mari rjn en zi et aan het eerste punt een be
langri j ke principiële kant ; h e t werk van de EEG wordt wel 
moeilijk als een nationaal parl ement de uitvoering van be
slissingen onmogeli j k kan maken. Wat de tweede kwestie betreft 
merkt spreker op, dat ni e t alleen de marktordeningsprodukten 
zijn ui tgesloten ~ maar dat v oor de industriële landbouwprodukten 
op basis van artikel 235 van h e t verdra g een afzonderlijke 
regeling is gemaakt. Dit maakt de ko ppeling van de tweede 
versnelling voor de industrieprodukten aan een versnelling 
van de tariefafbraak bij landbouwprodukt en minder urgent •. 

Minister Beerman merkt omtrent h e t eers te punt op, 
dat een nationaal parlement eenvoudig kan weigeren een over
eengekomen regeling goed te keuren. Als de b etrokk en minister 
daarop zou aftreden, gaat die goedkeuring t och nie t door.-

Minister Klompé herinnert eraan, dat bi j de totstand
koming van de Europese Gemeenschappe~veel beslissings bevoegd
heden aan de raad van ministers zi j n overgel aten en dus de 
controle hierop aan de nationale parlementen. Spreeks t er dacht 
echter, dat als die raad in overeenstemming met het verdrag 
met meerderheid van stemmen of unanimiteit een beslissi ng ne emt, 
de landen volkenrechtelijk hieraan gebonden zijnJMinist er 
Marijnen meent ook, dat het hierbij gaat om een stuk j e supra
nationaal beleid, waarbij de invloed van nationale par l ementen 
is uitgeschakeld. Minister Zijlstra wijst erop, dat h et hierbij 
erom gaat hoe het formeel is geregeld. Hij stelt voo r , dat deze 
kwestie nog door enkele juristen wordt uitge zocht. .' 

Minister Beerman had gaarne, dat dan ook JUstltle 
erbij betrokken werd. Minister Marijnen merkt nog op , dat het 
karakter van meerderheidsbesluiten, die in de t weede e tappe 
van de overgangsfase mogelijk zijn, verloren zou .g~~n als e~n 
na t ionaal parlement zou kunnen weigeren een de r gell Jk beslult 

goed. • • • • 
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goed te keuren. Minister Beerman is van oordeel, dat hierover 
een uitspraak van het Europese Hof gevraagd zou kunnen worden. 

Minister Luns stelt voor, dat hij dit punt zal laten 
bekijken door de juristen van Buitenlandse Zaken, Economische 
Zaken, Landbouw en Visserij en Justitie. De raad verklaart 
zich hiermede akkoord. 

2 e. KSG en Ruhrkartel 

Minister De Pous deelt mede, dat het Europese Hof 
heeft verworpen, dat een kleine verdragswijziging in het 
KSG-verdrag wordt aangebracht om de wederinstelling van het 
Ruhrkartel mogelijk te maken. Men wil nu tot een grote ver
dragswijziging komeno Spreker zou dit streven voorshands 
willen afhouden. Minister Zijlstra is het hiermede eens; een 
grote verdragswijziging zou het eind van het supranationale 
karakter van de KSG kunnen zijn. Minister Klompé is het er
mede eens, dat dan de kans groot is, dat de Franse regering 
deze wijziging voor een dergelijke diep ingrijpende verande
ring zou willen aangrijpen. De raad verklaart zich met het 
standpunt van minister De Pous akkoord. 

2 f. Bijeenkomst Benelux parlementaire adviesraad 

Minister Marijnen deelt mede, dat het Benelux inter
parlementaire adviesorgaan waarschijnlijk op zaterdag 17 
februari aos. zal bijeen komen~ Afgesproken is, dat in dat 
geval de Luxemburgse ministers de bijeenkomst bijwonen, maar 
ook aan spreker is gevraagd of hij komt. Nlinister Luns is 
van oordeel, dat minister Marijnen op een dergelijke vraag 
van zijn Luxemburgse ambtgenoot moet ingaan. 

2 g. Toelating van Indonesiër (Zie notulen m.r. 19 januari 1962, 
punt 2a) 

Minister Beerman heeft na de vorige vergadering een 
gesprek gehad met minister Luns over toelating van de Indo
nesiër Oejeng Soewargana. Het bleek, dat minister Luns op het 
standpunt staat, dat spreker inderdaad geen aanleiding. heeft 
om betrokkene te weigeren, maar dat de minister van BUlten
landse Zaken een afzonderlijke bevoegdheid terzake ~eeft als 
het om visumplichtige vreemdelingen gaat. In de vorlge v~~
gadering heeft minister Luns reeds uiteengezet, waa~o~ hlJ 
in dit geval tegen verlening van een visum is. De m~nlste~- . ~ 
president merkt op, dat is gebleken, dat het Kamerlld De uraa. 

ni et •• · . • 


